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Členové klubu prokazovali již v mládí snahu zachovat své vzpomínky pro budoucí generace orienťáků – a to písemně i obrazem...
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Slovo současného předsedy 
Miroslava Slováka

Vážení  závodníci, 
trenéři,  rodiče  našich 
nadějí,   čtenáři a příz-
nivci  orientačního  bě-
hu v Hradci Králové,

dostalo se mi cti a 
zároveň  povinnosti 
uvést  naši  výročenku 
při  40.  výročí  založení 
našeho oddílu a 10 let 
od  přechodu  na  sa-
mostatný  klub  OK 
Slavia.

Doufám, že výsledkem našeho snažení bude kniha 
plná našich úspěchů,  fotek a k nim i záživně sepsaných 
článků od autorů  z  různých skupin,  kteří  prošli  tímto 
oddílem a klubem za celou jeho existenci. Součástí jsou 
i  informace o tom, kde jsme původně naše svěřence 
připravovali,  kde jsme si  postavili  nové zázemí,  které 
v současné  době  rozšiřujeme,  ale  také,  kam  jsme 
s naším sportem vyrazili nejen po Česku, ale i do ciziny.

Přeji Vám příjemné čtení a prohlížení.

Předseda OK Slavia Hradec Králové

MIROSLAV SLOVÁK

Slovo prvního předsedy
Jana Mikuleckého

V  životě 
každého  člově-
ka  jsou  chvíle, 
na  které  rádi 
vzpomínáte. 
Jednou takovou 
nesmazatelnou 
chvílí  v  mém 
životě  je  doba, 

kdy  se  skupina  nejen  trenérů  orientačního  běhu 
rozhodla, že svůj volný čas, který tomuto zájmu věnuje, 
bude naplňovat podle svých představ. 

Díky  pochopení  vedení  TJ  Slavia  Hradec  Králové 
skupina obdržela souhlas se začleněním nového oddílu 
bez  finančního  zajištění  činnosti  vyjma  dopravy 
na závody  autobusem  tělovýchovné  jednoty  za  režijní 
náklady. 

Vybrali  jsme  oddílové  příspěvky.  Zvolili  vedení 
oddílu. Vytvořili tréninkové skupiny. Zajistili samostat-
nou šatnu na Biřičce a v těchto skromných podmínkách 
začal  oddíl  svoji  činnost.  Účast  na  závodech, 
soustředěních  za  vlastní  peníze,  vlastní  stravování 
zajišťované maminkami a trenérkami. Nic ale, co by nás 
odradilo od nastoupené cesty.

Dosahované sportovní výsledky nám brzo umožnily 
využívání výhod TSM. Podmínku mít trenéra 1. třídy jsme 
také splnili. Bylo nám dobře.

Za odměnu lze považovat odsouhlasení celostátním 
výborem  svazu  OB  náš  reciproční  zájezd  do  Finska 
v roce 1987, kterého se zúčastnili i lidé z jiných oddílů, 
kteří  nám  v  těch  těžkých  začátcích  byli  nápomocní. 
Během  zájezdu  jsme  se  dobře  vypořádali  nejen 
s neznámým terénem a způsobem života, ale i nástra-
hami  na  hraničních  přechodech  do  tehdy  západního 
Německa a politickým dohledem (druhý řidič autobusu) 
během  zájezdu.  V  diskusích  s  finskými  trenéry  se 
potvrdila  správnost  nastoupené  cesty  v  tréninkovém 
procesu.

Těžké  ale  krásné  období  spolupráce  všech 
zúčastněných na vzniku oddílu. Těžko se hledají slova. 
Chtěl bych všem, co jsou ještě mezi námi, poděkovat 
za čas a práci, kterou tomu věnovali.

Dík patří všem nástupcům, kteří se zasloužili o další 
úspěchy  klubu.  K  jeho  40.  výročí  vzniku  vám  přeji 
mnoho úspěchů do dalších let.

První předseda oddílu OB TJ Slavia Hradec Králové

JAN MIKULECKÝ

Úvodník předsedy
autoři: Miroslav Slovák a Jan Mikulecký
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Jak šel čas 

V březnu roku 1984 část dospělých a žactva opustila 
tehdejší  oddíl  Rudá  hvězda  a  založili  nový  oddíl  při 
TJ Slavia. Vedení se ujali Nataša a Jan Mikulečtí, kteří 
řídili oddíl po následujících sedm let. Již po třech letech 
od založení přesáhl počet členů stovku, z toho tři čtvr-
tiny byli závodníci kategorií žactva a dorostu (narození 
v silných populačních ročnících 70. let).

Sportovní  činnost  staršího  žactva  a  dorostu  vedli 
manželé Mikulečtí společně s Petrem Mádlem. Nejlepší 
mladí závodníci se objevovali v první desítce na mist-
rovství republiky a v celostátních žebříčcích.

Malý  počet  dospělých  jistě  představoval  v  životě 
oddílu  jistý  hendikep,  přesto  už  od  počátku  své 
existence oddíl organizoval soustředění, zájezdy na zá-
vody  do  Východního  Německa  i  prázdninové  výpravy 

do slovenských  hor,  jezdil 
společně  na  závody  (bylo 
mnoho zážitků z cestování již 
tehdy  starým  autobusem 
Škoda  RTO  přezdívaným 
“vajíčko“),  vydával  mapy, 
ročenky,  organizoval  závody 
hradecké Pionýrské sportovní 
ligy  i  závody  krajské  a  celo-
státní. V letech 1987 a 1990 se 
podařilo  uskutečnit  autobu-
sové  zájezdy  do  Finska 
a naopak  jsme  zde  finským 
běžcům organizovali soustře-
dění  a  pobyt  na jičínských pětidenních.  Po roce 1990 
odešli z oddílu oba Mikulečtí a oddíl víceméně fungoval 
setrvačností.

Následoval  odchod  i  několika  dorostenců.  Došlo 
ke ztrátě  samostatné  šatny  na  Biřičce.  Oddíl  neměl 
dostatek finančních prostředků. Naštěstí  péčí trenérů 
zůstala  nepřerušena  tréninková  a  závodní  činnost, 
přesto v polovině 90. let nebyl oddíl daleko od zániku.

Nejvýraznějšími úspěchy toho období byl zisk mist-
rovského titulu dorosteneckým družstvem v roce 1991 
(Mi.  Jedlička,  J.  Paclík,  L.  Středová,  M.  Lásková, 
V. Holcmanová,  M.  Netuka,  R.  Novotný)  a  uspořádání 
prvního  mistrovství  samostatné  České  republiky 
na dlouhé trati v r. 1993.

Pozměněnému vedení  oddílu  se  spolu  s  podporou 
dalších  aktivních  jednotlivců  podařilo  nepříznivý  stav 
zvrátit.  V  r.  1995  byla  reformována  činnost  všech 
tréninkových  skupin,  opět  začala  vycházet  ročenka, 
od roku  1996  jsme  začali  každý  rok  organizovat 
celostátní  závod  (to  bylo  ekonomickou  nutností) 
a vydávat pro něj novou mapu.

Jak šel čas
autor: Jan Netuka

Jedna z prvních dochovaných fotek členů našeho oddílu

Roháče 1985

KP Výšinka 1985

M ČSFR družstev 1991      Deník SPORT 30. 9. 1998
článek deník Pochodeň
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Někteří členové oddílu v té době reprezentovali ČR 
(Mi. Jedlička,  J.  Paclík).  Koncem  devadesátých  let 
výkonnostně dospěla další generace dorostenců – opět 
po  dlouhých  letech  získali  medaili  na  MČR klubových 
družstev (bronz v roce 1999 – J. Bláha, A.  Weinerová, 
J. Gazdačko,  L.  Doležalová,  V.  Komanec,  M.  Fejlková, 
J. Stulík). Ve druhé polovině 90. let také došlo k výraz-
nému  doplnění  členské  základny  ve  veteránských 

kategoriích  –  orienťáku  propadli  rodiče  teh-
dejších  žáků  a dorostenců  (Gazdačkovi,  Chme-
lařovi,  Stulíkovi,  Svobodovi,  Šabatkovi,  Teplí, 
Vychodilovi).

V prvním desetiletí 21. století se klubu dařilo 
po všech stránkách: Výrazné sportovní úspěchy 
měli  především  dospělí  v  týmových  soutěžích. 
Po řadu let za sebou vozili medaile z MČR klubů, 
vrcholným  výkonem  bylo  v  r.  2006  vítězství 
družstva  ve  složení  D.  Hepner,  V.  Mádlová, 
E. Šmehlík, M. Fejlková, V. Komanec, Z. Stehnová 
a Mi.  Jedlička).  Dobré výkony jednotlivců z řad 
dorostu,  juniorů  a  dospělých  na  MČR  byly 
oceňovány  medailemi.  Řada  našich  členů  byla 
zařazována  do  reprezentačních  výběrů  ČR 

(K. Teplá,  E.  Fundová,  M.  Chmelařová,  V.  Mádlová, 
T. Petrželová,  E.  Šmehlík,  J.  Gazdačko,  V. Komanec, 
M. Fejlková,  J.  Stulík.  V roce  2007  zakončil  svoji 
úspěšnou  reprezentační  kariéru  Mi.  Jedlička,  držitel 
bronzové  medaile  ze  štafetového  závodu  MS  2001 
ve Finsku.

Postupně  se  podařilo  pořídit  a  obnovovat 
dresy a tréninkové komplety v oddílových barvách. 
Na vydaných  kvalitních  mapách  jsme  úspěšně 
uspořádali  řadu  republikových  závodů  včetně 
Mistrovství ČR štafet, klubů (oboje 2x) a ve sprintu. 
Pro  mládež  jsme  začali  pořádat  závody  Ligy 
hradeckých  škol.  Webové  stránky  (první  od  
r. 2003,  ty  dodnes  funkční  od  r.  2010)  se  staly 
standardem  pro  informování  členů  i  veřejnosti 
(i když bohužel byly jednou z příčin konce vydávání 
ročenek).  Po  změně  dotační  politiky  ze  strany 
města  Hradec  Králové  se  po  finanční  stránce 
oddílu konečně začalo dařit velmi dobře. 

Velkým tématem přelomu prvního a  druhého 
desetiletí  byla  výstavba  šatnového objektu.  Díky 
souhře  příznivých  okolností  a  hodně  velkého 
snažení se nám podařilo vybudovat takové zázemí, 
které mnoho klubů v ČR nemá.

Nahoře: Jedni z prvních úspěšných reprezentantů
Martina Fejlková   Roman Paclík          Michal Jedlička       Jiří Paclík

Dole: Velikonoce Jevany 1986

Vítězství na MČR klubů, 1. 10. 2006
zleva: Mi. Jedlička, E. Šmehlík, V. Komanec, V. Mádlová, M. Fejlková, 
Z. Stehnová, D. Hepner

Poslední doběh Jedlovy reprezentační kariéry na Mistrovství 
světa v Kyjevě, 25. 8. 2007
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Začátek druhého desetiletí oddíl postavil před velký 
úkol  spolupořádání  Mistrovství  světa  juniorů  2013, 
kterého  se  zhostil  velmi  dobře.  O  rok  později  jsme 
ve Smiřicích  byli  průkopníky  tehdy  nové  disciplíny 
a uspořádali  vůbec  první  MČR  sprintových  štafet. 
Na začátku roku 2013 byl  spuštěn svazový informační 
systém ORIS, který velmi změnil přihlašování na závody 
a soustředil na jednom místě informace o nich včetně 
výsledků.

Dorostla další úspěšná generace dorostenců, která 
vozila  medaile  z individuálních  i  štafetových  MČR 
(V. Netuka, J. Gebrt, D. Pek, A. Malinová, A. Větříčková, 
N.  Thýnová)  a  někteří  z  nich  reprezentovali  na  MED. 
V r. 2015  bylo  zřízeno  (podobně  jako 
i v jiných  oblastech)  tréninkové  stře-
disko  mládeže  Královéhradeckého 
kraje, do jehož činnosti se od počátku 
zapojili  naši  trenéři  (Mi.  Jedlička, 
J. Netuka)  a  prošli  jím  mnozí  naši 
dorostenci a junioři. 

V  roce  2014  dozrála  doba 
k osamostatnění klubu a od roku 2015 
působíme  pod  hlavičkou  OK Slavia 
Hradec  Králové,  z.s.  Následně  došlo 
k výraznému  navyšování  počtu  členů, 
které  zastavila  až  pandemie  C-19. 
Naštěstí se stále najdou trenéři, kteří 
jsou  schopní  a  ochotní  mládeži 
předávat  své  zkušenosti,  za  což  jim 
patří  velký  dík.  I  když  už  republikové 
závody nepořádá každoročně,  je  klub 
stále  aktivním  pořadatelem  (např. 
šesti závodů ČP a ŽA v letech 2016 až 

2023,  MČR  NOB  2019).  Od  prvního 
roku existence samostatného klubu 
docházelo  k  vydávání  výročních 
zpráv, které měly shrnutím událostí 
uplynulého  roku  alespoň  částečně 
nahradit  dřívější  ročenky,  jenže  ne 
každé další vedení klubu k tomu tak 
přistoupilo.

V roce  2018  bylo  největším 
sportovním  úspěchem  vítězství 
dorostenek v Českém poháru štafet 
(M. Thýnová, Š. Kroniková, N. Thýno-
vá, P. Holečková, poslední dvě jme-
nované  byly  následně  členkami 
juniorské reprezentace). Za dospělé 
na  přelomu  druhého  a  třetího 
desetiletí  reprezentovaly  ČR  na 
mezinárodních  akcích  L.  Mechlová 
(Voštová)  –  ta  i  v  lyžařském  OB 

a K. Teplá  (Kettner).  Poslední  medaile  z  MČR  jsou 
od T. Dohnálka,  jinak  v posledních  letech  máme  lepší 
výsledky spíše ve veteránských kategoriích.

V roce  2020  přišla  pandemie  Covidu-19,  která 
na dva roky velmi zasáhla celou společnost, tedy i spor-
tovní přípravu a závodění.  Naši trenéři se však snažili 
v rámci aktuálních omezení po celou dobu připravovat 
pro mládež tréninkové příležitosti.  Do této nepříznivé 
doby bohužel přišla i diskuze o změně vizuální identity, 
často zúžená na to, co se předešlá léta neřešilo: Totiž 
jestli  budeme  mít  nové  dresy  a  overaly  nebo  ne. 
Nakonec je máme, opustili jsme klokana, měli jsme se 
propagovat  jen  jako  OK  Slavia,  máme  novou  grafiku 
map.  Rozpory  vyhlazuje  čas,  i  když  řada veteránů se 
nejspíš už do nového nepřevlékne.

Zakončení žactva, Teplice, 28. 10. 2011

Dorostenci na MČR klubů, 12. 10. 2014
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Příprava  přístavby  šatno-
vého  objektu  (výhledově 
plánovaná od samého počát-
ku)  se  začala  řešit  již  v roce 
2016, ale po významné změně 
vedení  klubu  příprava  nepo-
kračovala a obnovena byla až 
po roce 2020. Výsledkem pak 
byl  projekt  a  získání  (a  pro-
dloužení) stavebního povolení. 
Opět  se  ukázalo,  že  náhoda 
přeje  připraveným:  Díky 
přiznání  nezvykle  vysoké 
dotace  od  města  začala 
výstavba  v červenci  2024 
s očekávaným  dokončením 
v následující stavební sezoně.

40  let  je  dlouhá  doba. 
Členy  oddílu  za  tu  dobu 
bylo několik set osob. Někteří 
jen rok či  několik  málo let  – 
buď  je  orienťák  neuchvátil, 
nebo  ze  zapálení  pro  něj 
vyrostli. Někteří – i dlouholetí 
členové  –  odešli  do  jiných 
klubů,  jiní  naopak  odjinud 
do Slavie  přišli,  nebo  se 
po několika  letech  závodění 
za  jiný  klub  vrátili,  pro 
některé  byla  Slavie  jednou 
z etap  orienťáckého  života. 
Najdou  se  však  i  tací,  kteří 
s orienťákem ve Slavii strávili 
celou  dobu:  Marek  Jedlička 
a Martin Netuka.

Nic nejde samo od sebe: 
Díky  všem,  kteří  na  rozvoji 
klubu mají podíl!

Celkové vítězství dorostenek v Českém poháru štafet, 14. 10. 2018

Momentka z pořádání Českého poháru a Žebříčku A, Koliba, 9. 9. 2023

Mapové soustředění dorostu ve Slovinsku + Lipica Open, 9. 3. 2024


